
PROCES VERBAL 

 

 

     Încheiat azi la data de 30 ianuarie 2024 la ședința ordinară a Consiliului Local 

Ciumani, convocată cu Dispoziția Primarului comunei Ciumani nr.10/23.01.2024 și a 

Invitației Secretarului general al comunei Ciumani nr.279 din 23.01.2024. 

     La ședință sunt prezenți 12 consilieri, lipsește dl.consilier Köllő Csaba. 

     Președintele de ședință este dl.consilier Czirjak Lehel. 

    Dl.Președinte de ședință anunță ordinile de zi, întreabă dacă sunt modificări. Nu 

sunt. Ordinile de zi sunt supuse votării. Toți consilierii prezenți aprobă. 

    Dl.Csata Jenő cere ca ordinea de zi de la nr.11 să fie luată înainte. Toți consilierii 

sunt de acord. 

   11. Dl.administrator al SPAC Ciumani, Csata Jenő prezintă darea de seamă despre 

activitatea SPAC pe trimestrul IV al anului 2023. Darea de seamă este parte al 

materialului ședinței. 

Dl.consilier Benedek Árpád propune ca de acum înainte în contractele de furnizare să 

fie trecut atât proprietarul cât și utilizatorul ca să nu mai pățim așa, ca în strada 

Szentmiklosi. 

Dl.administrator Csata Jenő spune că ne-a fost propus să trecem în contract și soția 

capului de gospodărie. 

Dl.consilier Gergely József întreabă când o să avem noul preț avizat de ANRSC la apă 

și canalizare. 

Dl.administrator răspunde că speră că în curând, deoarece suntem pe drumul bun. 

Dl.consilier Székely Álmos spune că la ei au fost cazuri când apa nu a fost limpede. 

Dl.administrator răspunde că la capetele de sistem se întâmplă. 

 1. Aprobarea proceselor verbale întocmite la ședințele din luna decembrie 2023: 9 

consilieri aprobă și trei consilieri se abțin. 

2. Proiect de hotărâre nr.5/2024 privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal și a 

Regulamentului aferent P.U.Z. pentru Construire mic atelier de prelucrare a lemnului 

și tâmplărie 

Dl.Primar prezintă proiectul de hotărâre și PUZ-ul în detaliu. 

Dl.consilier Korpos Levente întreabă dacă toate aceste avize și acorduri sunt plătite 

de solicitant. 

Dl.Primar răspunde că da. Pentru aceasta este apreciat. 



Dl.președinte de ședință supun votării. Toți consilierii aprobă și se adoptă 

HOTĂRÂREA NR.5/2024. 

3. Proiect de hotărâre nr.6/2024 privind aprobarea contractului de delegare privind 

tratarea și/sau eliminarea deșeurilor municipale nepericuloase 

Dl.primar prezintă proiectul de hotărâre și contractul. 

Dl.primar aduce la cunoștința celor prezenți că la mijlocul acestui an se va pune în 

funcțiune depozitul de la Remetea și atunci acest contract se va rezilia. 

Dl.viceprimar adaugă niște date privind depozitarea gunoiului menajer și cheltuielile 

serviciului de salubrizare. 

Dl.consilier Korpos Levente întreabă că lunar se transportă cantitatea de 25 tone de 

gunoi menajer? 

Dl.primar răspunde că da. 

Dl.consilier Gergely József întreabă dacă această cantitate este mare sau mică, dacă 

există o statistică despre aceasta. 

D.primar răspunde că este undeva. 

Dl.viceprimar spune că din totalul cantității de gunoi 1/3 parte trebuie să fie 

selectivă. 

Dl.consilier Székely Álmos întreabă dacă cantitatea selectivă va fi mai mică după 

aplicarea preschimbării flacoanelor. 

Dl.primar nu știe, deoarece deocamdată nu se vede. 

Dl.președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt de acord, se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.6/2024. 

4. Proiect de hotărâre nr.7 /2024 privind aprobarea acțiunilor și lucrărilor de interes 

local, în care persoanele care au săvârșit infracțiuni sau persoanele care au fost 

sancționate contravențional, vor presta muncă neremunerată în folosul comunității, 

ca obligație stabilită de către instanța de judecată sau de procuror 

Dl.Primar prezintă proiectul de hotărâre și acțiunile ce urmează a fi stabilite. 

Dl.președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt de acord, se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.7/2024. 

5. Proiect de hotărâre nr.8/2024 privind aprobarea normativului pe anul 2024 pentru 

cheltuielile privind consumul lunar de carburanți pentru autoturismele, mașinile și 

utilajele aparținând Primăriei comunei Ciumani 

Dl.Primar prezintă proiectul de hotărâre și normativul. Până în prezent acest normativ 

a fost respectat în anii precedenți. 



Dl.viceprimar adaugă că de 52 de ori a fost autobuzul școlar la curse în afara orelor 

de școală. 

Dl.Președinte de ședință supune votării. Toți consilierii prezenți sunt de acord. Se 

adoptă HOTĂRÂREA nr.8/2024. 

6. Proiect de hotărâre nr.9/2024 privind aprobarea modificării lungimii reale și a 

traseului drumurilor comunale DC 61, DC 62 și DC 63 aflate în teritoriul administrativ 

al comunei Ciumani, județul Harghita 

Dl.primar prezintă proiectul de hotărâre și motivează. 

D-na secretar general adaugă un scurt istoric al drumurilor din domeniul public. 

Dl.primar prezintă situația drumurilor de pădure. 

Dl.președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt de acord se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.9/2024. 

7. Proiect de hotărâre nr.10/2024 privind stabilirea salariului de bază pentru 

funcționarii publici și personalul contractual din aparatul propriu al Primarului 

comunei Ciumani 

Dl.Primar prezintă proiectul de hotărâre și majorarea salariilor. 

Dl.președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt pentru, se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.10/2024. 

8. Proiect de hotărâre nr.11/2024 privind analiza stadiului de înscriere a datelor în 

registrul agricol pe anul 2023 și stabilirea măsurilor pentru eficientizarea acestei 

activități 

Dl.primar prezintă proiectul de hotărâre, raportul și măsurile propuse. 

Dl.președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt de acord. Se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.11/2024. 

9. Proiect de hotărâre nr.12/2024 privind stabilirea criteriilor de performanță pe anul 

2024 pentru administratorul Serviciului Public de Apă și Canalizare (SPAC) Comuna 

Ciumani și aprobarea actului adițional la contractul de management 

Dl.primar prezintă proiectul de hotărâre, criteriile de performanță și actul adițional. 

Evaluarea criteriilor de anul trecut a fost efectuată de viceprimarul comunei Ciumani. 

Dl.președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt de acord. Se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.12/2024. 

11. Probleme curente care se supun dezbaterii consiliului, cereri, întrebări, interpelări 

   a)aprobarea BVC al anului 2024. Termen 14 februarie. Săptămâna viitoare vom 

ține ședința pentru aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli. 



   b) proiectul pentru modernizarea drumurilor de câmp: AFIR a fost pe teren. Avem 

șanse de a câștiga. Primăvare o să avem rezultatul final. 

   c) proiectul pentru modernizarea drumurilor locale: AFIR a fost pe teren. Avem 

șanse de a câștiga. Primăvara o să avem rezultatul final. 

  d) la modernizarea grădiniței acum sunt analizate răspunsurile noastre la întrebări. 

  e) la modernizarea școlii astăzi au fost pe teren. Două deficituri au fost constatate. 

Dl.Korpos Levente propune să cumpărăm imobilul din fața școlii gimnaziale. 

Dl.primar spune că pe MySmis trebuie semnătură electronică, care acum este în curs 

de procurare pentru dl.primar. 

  f) pe parcursul săptămânii trecute a fost o confruntare cu Comuna Joseni în 

prezența Prefectului județului Harghita pentru clarificarea hotarului dintre cele două 

comune. După părerea lor noi ar trebui să plătim documentația topografică aferentă. 

Este vorba de 900 ha. 

  g) acum două săptămâni a fost o discuție cu Electrica pentru construirea sistemului 

de electrificare către zona turistică Lok, Trebuie efectuată un PUZ pentru aceste 

lucrări. Se estimează că în timp de doi ani se poate procura PUZ-ul cu toate avizele, 

autorizațiile și acordurile. 

   h) punerea cablurilor de electrificare în pământ: cheltuielile lucrărilor se suportă 

jumătate noi și jumătate furnizorul electrica. 

   i) a fost găsită proprietarul casei de pompă și a plătit toate datoriile către bugetul 

nostru. Trebuie transportat de acolo gunoiul. 

   j) modernizarea terenului de hochei: după părerea hocheiștilor, părinților este mai 

bine să fie făcută o modernizare completă a terenului de hochei. 

Dl.consilier Székely Álmos întreabă ca tribunul cum stă din punct de vedere static. 

Dl.primar răspunde că trebuie întărită. 

Dl.viceprimar expune de ce este mai bine o modernizare completă: terenul, tribuna , 

și alte clădiri de deservire. 

Dl.consilier Benedek Árpád aduce la cunoștința celor prezenți diferența dintre 

patinoarul din Suseni și terenul de hochei din Ciumani. 

    k) la LEADER proiectele vor fi anunțate la anul. 

     l) maturandusul este organizat și se va ține la sfârșitul săptămânii acesta. 

    m) încă un bal este organizat pentru vineri săptămâna aceasta pentru persoanele 

în vârstă. 



    n) Dl.consilier Korpos Levente întreabă cum stăm cu modernizarea casei de apă. 

Așteptăm o hotărâre concretă din partea comunei Joseni,dacă vor apă de la noi. 

Numai după aceasta facem proiectul. 

    o) trebuie evaluate clădirile școlilor din punct de vedere seismic. Dl.Primar spune 

că sunt unele școli pentru care avem deja elaborată expertiza. 

    p) Dl.Korpos Levente întreabă dacă se poate crea un loc pentru oprirea 

autobuzului școlar în fața școlii cu I-IV clase din centru, pe marginea DJ 126 ? 

Dl.Primar răspunde că pe partea aceea de aceea sunt acoperite șanțurile și părinții ar 

trebui să înțeleagă că microbuzul școlar are prioritate. Prelungirea acoperirii șanțului 

nu se prea poate că acolo este intersecție.  

Cei prezenți propun ca să fie mutată poarta mai în curte și acolo să oprească 

microbuzul școlar. 

Dl.primar propune ca cei prezenți să meargă pe teren să vadă ce se poate face. 

   r) Dl.consilier Korpos Levente întreabă dacă vom participa la programul rabla sobe. 

Dl.primar răspunde că da. 

   Nefiind alte probleme de discutat la această ședință se încheie ședința. 

   

   PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ                                       Întocmit 

      Czirják Lehel                                                 Secretar general: Balogh Zita 


